
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 22. december 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 374
Tilbage i juni 2020 blev der indgået en aftale om affaldssortering. I forbindelse med 
aftalen fremgik det, at en husstand kunne forvente en øget udgift på 55 kr. om året. 
På Bornholm ser det ud til, at en bornholmsk husstand skal forvente en stigning på 
kr. 1.381 kr. Der henvises til artiklen “Prisstigning på affald bliver dyrt for de ældre”, 
Tv2bornholm.dk, den 2. december 2021 (https://www.tv2bornholm.dk/artikel/prisstigning-
paa-affald-bliver-dyrt-for-de-aeldre).
– Hvordan vil ministeren forklare det?
• Kan ministeren forstå, at man på Bornholm føler sig fejl informeret og snydt?
• Især pensionister på Bornholm forudser, at det kan være svært at få pengene til at slå 
til, med så stor en stigning – hvad tænker ministeren om det?
• Tror ministeren, det gavner eller skader den grønne omstilling, når ”systemet” og mini-
steren tager så let på tallene, og forskellen på det udmeldte og det faktiske tal er så stort?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Peter Juel-Jensen 
(V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Peter.Juel.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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